
Zápis z řádného zasedání kolegia děkana prostřednictvím MS Teams 
Fakulty filozofické Univerzity Pardubice 

ze dne 3. května 2021 
 
Přítomni: 
PhDr. Bianca Beníšková, Ph.D.; doc. Mgr. Šárka Bubíková, Ph.D.; Mgr. Filip Grygar, Ph.D.; 
doc. Mgr. Tomáš Hejduk, Ph.D.; Mgr. Kateřina Keplová; PhDr. Miroslav Kouba, Ph.D.; Ing. 
Veronika Kovářová; doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.; doc. Mgr. Pavel Marek, Ph.D.; Ing. 
Jaroslav Myslivec, Ph.D.; Mgr. Olga Roebuck, Ph.D., M. Litt.; PhDr. Ivo Říha, Ph.D.; 
Naděžda Tichá; Mgr. Lucie Valentinová 
 
Hosté: PhDr. Tomáš Boukal, Ph.D.; Mgr. Kamila Pacovská, Ph.D.  
 
Omluveni: doc. Mgr. Ondřej Beran, Ph.D.; PhDr. Adam Horálek, Ph.D.; Mgr. Irena 
Reimannová, Ph.D. 
 
 
1. Informace děkana 
 
1/1 Rozpočet univerzity byl schválen na AS UPa dne 27. 4. 2021 v předloženém znění. Jak 
již zaznělo na minulém KD, pro FF je to mírné navýšení na fixu a na vědě. Vzrostou ale 
výdaje na mzdy (vyšší tarify od 1. 6. 2021) a odvody na celouniverzitní pracoviště. Nyní se 
pracuje na fakultním rozpočtu, který by mohl být předložen, po domluvě s předsedkyní 
senátu, na AS FF dne 24. 5. 
 
1/2 V týdnu 10. – 14. 5. proběhnou schůzky ohledně rozpočtu mezi vedením FF a katedrami. 
Termíny budou zaslány k vyplnění na VK. Schůzky mohou proběhnout online i osobně.  
 
1/3 Dne 23. 4. 2021 proběhlo mimořádné VŘ na místo vedoucího KFR (vybrán dr. Ondřej 
Krása; nástup 1. 9. 2021) a místo vědeckého-akademického pracovníka/pracovnice (senior 
researcher) v Centru pro etiku (dr. Laura Candiotto; nástup 1. 10. 2021). 
 
1/4 Dne 28. 4. zasedala VR FF, kde bylo, mimo jiné, zahájeno profesorské řízení doc. Himla 
v oboru historické vědy a projednán návrh akreditace BSP Slovanská studia. Oba body byly 
členy VR schváleny a postoupeny k dalšímu projednání. Dopracovaný návrh akreditace BSP 
Slovanská studia bude zaslán dr. Koubou vedení fakulty do 10. 5., aby mohl být předložen 
na RVH. 
 
1/5 Vedení fakulty pracuje na Strategickém záměru FF na období od roku 2021, během 
května by měl být dopracován a předložen k projednání v příslušných grémiích (kolegium, 
senáty, vědecká rada).  
 
1/6 Schůzky ke strategii přijímacího řízení a ke stanovení počtu zapsaných studentů na 
jednotlivých SP proběhnou ve formátu vedení fakulty – vedení katedry + garanti SP ve dnech 
4. – 5. 5. 2021. 
 
1/7 Pokud někdo má připomínky/nesrovnalosti se zápisem z kolegia, prosíme ozvat se hned 
po rozeslání zápisu a bude zapracováno.  
 
 
2. Informace proděkana Hejduka 
 
2/1 Univerzitní stipendiem byly podpořeny čtyři žádosti o podporu internacionalizace: 2x 
KSKA (Turecko, Mexiko), 1x KFR (Francie), 1x ÚHV (Austrálie). 
 
2/2 Plán výzev OP JAK – Evropská komise operační program vč. všech dokumentů bude 
schvalovat na začátku roku 2022, poté přijdou první výzvy, které budou mířit na vědu 



a výzkum (na vzdělání o rok později) – je třeba dopředu hledat zahraniční experty, kteří 
zaštítí tým: jedná se o obdobu projektu Centra pro etiku. Nápomocná může být Ing. 
Vejchodová z ORMV. 
 
Tři oblasti, v nichž se bude moci FF zapojit v roce 2022: 
a) Špičkový výzkum: podpora výzkumných projektů založených na výzkumných týmech, vč. 
podpory potřebné infrastruktury a významného prvku internacionalizace, podpora 
interdisciplinarity ve VaV; 
b) PhD Infra: zlepšení materiálních podmínek pro DSP spočívající ve zvýšení kvality 
stávajících kapacit vč. potřebného zázemí, pořízení moderního přístrojového vybavení; 
c) MSCA I: podpora projektů, které uspěly v hodnocení programu Horizon Europe, ale 
nedostalo se na ně financování. 
 
 
3. Informace proděkanky Bubíkové 
 
3/1 Stav aktualizace směrnice DKRVO – hotovo; směrnice předložena pro informaci senátu 
na dnešní zasedání, posléze bude děkanem vydána. Osobní ohodnocení bude podle této 
směrnice nastaveno od 1. 6. 
 
3/2 Za FF bylo odevzdáno 17 GAČR projektů, některé dorazily na poslední chvíli a nebyly 
konzultovány s proděkankou, ani s tajemnicí. Dokonce byl jeden projekt finalizován bez 
zohlednění připomínek proděkanky. Pokud chceme uspět, je příště nutné projekty 
připravovat i konzultovat s dostatečným předstihem. VK budou informovat AP. 
 
Padla stížnost doc. Marka na to, že zapojení zahraničních partnerů je velmi nákladné mj. 
v tom, že výpočty odvodů do ciziny zpracovává externí firma. Reakce vedení: o potížích 
víme jak na úrovni fakulty, tak na úrovni univerzity. Vedení UPa hledá možnosti řešení např. 
ve spolupráci s ostatními univerzitami. 
 
3/3 Ve středu 5. 5. proběhne schůzka komise k přiznávání kvalitativních příznaků vědeckých 
výsledků, aby projednala příznaky navržené VK a případně je revidovala. Komise pracuje ve 
složení: pan děkan – historie, prod. Bubíková a prod. Říha za filologii, prod. Hejduk a doc. 
Beran filozofie, prof. Spilková – pedagogika, didaktika, dr. Šavelková – antropologie, 
sociologie; nově prof. Vorel – historie (nahradí prof. Lenderovou, rezignovala z časových 
důvodů). Výsledky jednání rozešle proděkanka příslušným VK. 
 
 
4. Informace proděkana Říhy 
 
4/1 Interní rozvojové granty: 
• Interní rozvojový fond 2021: běží už více než měsíc, s ing. Němcovou budeme zapojeným 
katedrám připomínat nutnost včasného čerpání přidělených finančních prostředků. 
• Interní rozvojová soutěž 2020: odložené projekty nutno dořešit do června 2021 (týká se 
KLKS a KSKA – komunikujeme individuálně). 
 
4/2 Propagace aj.: 
• vydána nová univerzitní brožura 2021/22 (se zastoupením FF); 
• vydáno nové číslo časopisu MY UPCE; 
• spuštěn nový podcast „UPCE On Air“ – moderátorkami jsou studentky FF Šárka 
Rusnáková a Aneta Krejčík Plšková (první host: prof. Jiří Málek: UPCE On Air | Univerzita 
Pardubice). 
 
4/3 Výběrové řízení: 
• v dohledné době proběhne další mimořádné VŘ: na místo sekretářky ÚHV a KLKS; 
• začínáme sbírat podklady pro hromadné VŘ konané v letním termínu – požadavky za 
katedry na místa nových AP prosím posílejte paní Krpatové a v kopii dr. Říhovi do poloviny 

https://www.upce.cz/upce-on-air?_ga=2.148527863.1939176735.1619985026-1572221411.1576756577
https://www.upce.cz/upce-on-air?_ga=2.148527863.1939176735.1619985026-1572221411.1576756577


května (v obvyklém formátu, tj. jednovětá charakteristika pracovní pozice, kvalifikační 
požadavky, výše úvazku, termín nástupu); vhodné předem projednat s panem děkanem 
a s paní tajemnicí. 
 
4/4 Střednědobé zahraniční mobility s podporou z fakultního stipendijního fondu – vyjíždějí 
první tři studentky (14. 5. – Chorvatsko, resp. Slovinsko), po ověření situace na hostitelských 
univerzitách a za dodržení všech bezpečnostních/hygienických opatření; s finanční podporou 
dalších se počítá (max. 20 000 Kč na osobu). 
 
4/5 Vnitřní provoz na fakultě – nyní běží dle Opatření 6/2021 vydaného děkanem dne 26. 4. 
2021; od rektorátního opatření se v jednom podstatném ohledu liší: na FF požadujeme od 
studentů negativní test (max. týden starý) při vstupu na fakultu za jakýmkoli účelem 
(v rektorátním opatření jde pouze o vstup do výuky). 
 
 
5. Informace tajemnice 
 
5/1 Roční plán dovolené 
- do konce května musí být naplánovaná dovolená všem zaměstnancům UPa a elektronicky 
odeslána ke schválení VZO VOS UPa. Prosím o schválení do 29. 5. 2021. 

- dle Pracovního řádu UPa je nutné plánovat veškerou dovolenou zaměstnance (tj. celou 
novou a event. zbytek z loňského roku). 

- nově bude probíhat ve VEMA Portálu (v záložce Dovolená, je zpřístupněn formulář Nový 
plán dovolené, kde jsou uvedené aktuální zůstatky dovolených k 30. 4. 2021). Návod 
k dispozici na intranetu - https://zamestnanci.upce.cz/planovani-dovolenych-2021  

- pokud se budete do VEMA Portálu přihlašovat z jiného místa, než je Univerzita Pardubice, 
je potřeba se nejprve přihlásit na VPN. 

 
5/2 Osobní ohodnocení – nové osobní ohodnocení bude v letošním roce přepočítáno 
s platností od 1. 6. 2021 (po schválení rozpočtu, vydání pedagogické směrnice a současně 
s navyšováním tarifů). 
 
5/3 Návrat THP do běžného režimu s platností od 10. 5. 2021. 
 
5/4 Evidenční listy – podepsané evidenční listy vrátit tajemnici do konce 5/2021. 
 
5/5 Stipendijní fond děkana FF – částka pro rok 2021 činí cca 573 tis. Kč (podobná výše jako 
v roce 2020). 
 
 
6. Různé 
 
P. Tichá – studenti přihlášení k červnovým SZZ musí mít uzavřené studium do 7. 5. 
 
Počet přihlášených do navazujícího mgr. studia k 3. 5. – 157 uchazečů (RESO 59, AJUČ 19, 
AJFIL 25, HIST 41, FILO 5, SKA 8). Zřejmě ještě mírně naroste, ale celkově je to o cca 30 
uchazečů méně než vloni. 
 
 
Další kolegium je plánováno na 17. května od 10 h.  
 
 
Zapsala: Dita Jančaříková                                                       
V Pardubicích 4. 5. 2021                                                                       děkan 

https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fzamestnanci.upce.cz%2Fplanovani-dovolenych-2021&data=04%7C01%7CDita.Jancarikova%40upce.cz%7C660cef3cb61a47d6802e08d90e1ad7ed%7C49307c8db7bd42d1957063cbd63caf1b%7C0%7C0%7C637556330709003935%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C1000&sdata=qUmu54GtScnNJIMr2drz58wIs%2BrgSywEu477i79HVkQ%3D&reserved=0
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